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زمین هستند

در میان بحران هایی که در حال حاضر کشور ما با آنها روبروست، 
بحران محیط زیست شاید به نوعی دارای جایگاهی ویژه باشد، از 
این رو که هنوز برخی پیامدهای سهل انگاری ها یا اقدامات گذشته، 
تشدید  درخصوص  مرتبا  کارشناسان  و  نرسیده  ظهور  مرحله  به 
پدیده های ناهنجار زیست محیطی یا بروز پدیده های ناگوار دیگر 
در آینده نزدیک هشدار می دهند و معتقدند کشورمان به زودی 
کمبود  شد.  خواهد  گریبان  به  دست  محیطی  زیست  ابربحران  با 
آب و خشکسالی، آلودگی هوا، وقوع فرونشست ها، ریزگردها، 
خشک شدن تالاب ها، گرم شدن هوا، وقوع سیلاب ها و طوفان ها 
و ... همگی از پدیده های ناهنجار زیست محیطی به شمار می روند 
با آنها روبرو بوده ایم و در سالهای اخیر یا میزان  که کم و بیش 
آنها تشدید شده و یا در مناطقی دور از انتظار و برای اولین بار رخ 

داده است.
در مواجهه با بحران های زیست محیطی، یکی از مواردی که باید 
ملموس  آن  مثبت  نتایج  تا  گیرد  قرار  توجه  مورد  به طور خاص 
و  مدت  کوتاه  جزیره ای،  اقدامات  از  پرهیز  باشد،  اثرگذار  و 
چالش های  ویژگی های  جمله  از  است.  الساعه  خلق  تصمیمات 
مستقیم  اثر  اقدامات در هر قسمت،  است که  این  زیست محیطی 
یا غیرمستقیم بر دیگر پدیده ها می گذارد، به عنوان مثال اگر در 
شوری  شوره زارها،  ایجاد  با  است  ممکن  نشود،  دقت  سدسازی ها 
مثلا  یا  فرونشست مواجه شویم  افزایش ریزگردها و وقوع  آب، 
به  معطوف  را  خود  توجه  صرفا  آبی  کم  مشکل  رفع  برای  اگر 
در  است  ممکن  کنیم،  دیگر  منطقه  به  منطقه  یک  از  آب  انتقال 
آینده با مشکل کم آبی در مبدأ، اتلاف آب در مسیر انتقال، تغییر 
آبخیزداری  و  داری  آبخوان  اقدامات  ماندن  مغفول  و  اکوسیستم 
مواجه شویم. بنابراین اگر می خواهیم در آینده به شکلی صحیح و 
با حداقل پیامدهای ناگوار از این چالش ها و بحران ها عبور کنیم، 
با یک دید جامع نگر، در کلیه حوزه ها ورود کرده و منافع  باید 
این  غیر  در  دهیم؛  قرار  اولویت  در  را  محیطی  زیست  شرایط  و 
صورت اگر در این زمینه نگاهی سهل انگارانه و کوتاه مدت داشته 
باشیم، با قهر و انتقام طبیعت روبرو خواهیم شد و شاید ظرف چند 

سال آینده بحران محیط زیست به بحران اول کشور تبدیل شود.

تحلیل خبر یادداشت 
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به همت شهرداری شیراز برگزار شد؛

شهردار شیراز:

رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شورای اسلامی شهر شیراز 

خبر داد؛

معاون فنی و عمرانی شهرداری شیراز:
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وزیر راه و شهرسازی:

طرح های وزارت راه با محوریت 
کریدور ساحلی جنوب در دستور کار است

تحلیل این خبر را در ستون »تحلیل خبر« بخوانید

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: معتقدیم اگر 
پنجشنبه ها تعطیل شود کمک قابل توجهی به حوزه گردشگری خواهد 

شد. 
این که مطرح  ایلنا، درباره  با خبرنگار  عزت الله ضرغامی در گفت وگو 
رونق  به  کار  این  کند  پیدا  افزایش  هفته  آخر  تعطیلات  اگر  می شود 
گردشگری کمک بسیاری خواهد کرد، گفت: وزارت میراث فرهنگی، 

گردشگری و صنایع دستی طرفدار تعطیلی پنجشنبه ها است.
کرد:  خاطرنشان  دستی  صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  وزیر 
حوزه  به  توجهی  قابل  کمک  شود  تعطیل  پنجشنبه ها  اگر  معتقدیم  ما 
گردشگری خواهد شد؛ هم به لحاظ فرهنگی و هم به لحاظ اجتماعی و 

اقتصادی ما طرفدار این موضوع هستیم. 
طبیعی  است،  تعطیلات  افزایش  برای  دیگر  نظرات  اگر  داد:  ادامه  وی 
است. با این تحلیلی که داریم اصولًا موافق هستیم مردم بهتر بتوانند سفر 
کنند و آرامش بیشتری داشته باشند اما حتماً برای تصمیم گیری نهایی 

نیست  هم  گردشگری  مسئله  فقط  دارند.  دخالت  هم  دیگر  حوزه های 
نهایی یک  آن حوزه ها هم حق دارند حرف شان را بزنند و جمع بندی 

جمع بندی بهینه است. 
فرهنگی  میراث  و  عنوان حوزه گردشگری  به  ما  بیان کرد:  ضرغامی 
موافق این تعطیلات هستیم چون تعطیلات به گردشگری کمک می کند.

وزیر میراث فرهنگی و گردشگری:

وزیر نفت با تاکید چند باره مبنی بر اینکه هیچ گونه افزایش قیمتی 
در بنزین و گازوییل در سال آینده نخواهیم داشت، گفت: با اقدامات 

انجام شده تولید از فاز ۱۱ پارس جنوبی تا ۲ ماه آینده آغاز می شود.
مراسم  حاشیه  در  اوجی  جواد  ایرنا،  اقتصادی  خبرنگار  گزارش  به 
جمع  در  تربت جام  اینچ   ۱۶ انتقال  خط  پروژه  اجرایی  عملیات  آغاز 
خبرنگاران با اشاره به اینکه فاز ۲ ذخیره سازی شوریجه از سال گذشته 
آغاز شده بود، اظهار داشت: ۲ خط لوله به سمت شمال شرق کشور 

احداث خواهد شد.
وی ادامه داد: اقدام زیربنایی است تا چالشی برای سال های آتی نخواهیم 

داشت.
با  اما  گذاشتیم،  سر  پشت  را  سختی  زمستان  کرد:  تاکید  نفت  وزیر 
اقدامات مجموعه صنعت نفت بدون قطعی برق و گاز از زمستان عبور 

کردیم.
وی در پاسخ به ایرنا با اشاره به اینکه در فاز ۱۱ در ۲۰ سال گذشته هیچ 
اقدام عملی صورت نگرفته بود، گفت: در ستاد وزارت نفت اقدامات 
عملیاتی با جابه جایی سکوی فاز ۱۲ و حفر چاه در موقعیت فاز ۱۱، در 

۲ ماه آینده شاهد بهره برداری از این فاز خواهیم بود.
قراردادها و توافق نامه های خوبی با چینی ها منعقد شد

وزیر نفت در پاسخ به سؤال دیگر ایرنا درخصوص توافق با چین، با 
تاکید بر اینکه پروژه های مختلفی با چین تعریف کردیم، گفت: در 
با چینی ها منعقد شده است که  این زمینه قراردادها و توافق نامه هایی 

بهره خوبی برای ایران و چین خواهد داشت.
بنزین  در  قیمتی  افزایش  هیچ گونه  آینده  سال  در  کرد:  تاکید  اوجی 

و گازوییل نخواهیم داشت و این موضوع نه در لایحه دولت و نه در 
مذاکرات مجلس مطرح نشده است.

وی با اشاره به نزدیک شدن به روزهای پایانی سال و افزایش تقاضا 
برای بنزین، بیان کرد: با برنامه ریزی انجام شده تمامی جایگاه ها مجهز 

شده و ۶۰ هزار نفر در ایام عید نوروز آماده باش خواهیم داشت.
تولید بنزین افزایش خواهد داشت

افزود:  داشت،  خواهد  افزایش  بنزین  تولید  اینکه  بیان  با  نفت  وزیر 
همچنین انتقال و لجستیک مطلوب خواهد بود و هیچ مشکلی در تأمین 

بنزین در ایام عید نخواهیم داشت.
اوجی با تأیید تجارت فرآورده در کشور، ادامه داد: تمام نیاز داخل با 

تدابیر پالایشگاه ها و مدیریت مصرف در داخل تأمین می شود.
این  در  گفت:  نیز  بنزین  نوروزی  سهمیه  اختصاص  درخصوص  وی 

مورد تصمیمی در دولت گرفته نشده است.

وزیر نفت خبر داد؛

آغاز تولید گاز از فاز ۱۱ پارس جنوبی تا ۲ ماه آینده

مشکل  با  تغذیه  هزینه  تأمین  در  دانشگاه ها  کرد:  اعلام  علوم  وزیر 
این  به  اسلامی  شورای  مجلس  که  امیدواریم  رو  این  از  هستند  مواجه 

موضوع توجه کرده و مشکل را حل کند.
مشکلات  تأیید  با  مهر  خبرنگار  با  گفتگو  در  گل  زلفی  علی  محمد 
هزینه  که  است  این  حقیقت  گفت:  تغذیه  بودجه  تأمین  در  دانشگاه ها 
مواجه  مشکلاتی  با  آن  تأمین  در  دانشگاه ها  و  است  بالا  بسیار   تغذیه 

هستند.
مجلس شورای  امیدواریم که  داد:  ادامه  فناوری  و  تحقیقات  علوم  وزیر 
اسلامی به این موضوع توجه کرده و سعی کند که این مشکل را حل کند.
جزئیات  تشریح  در  نیز  مدرس  تربیت  دانشگاه  رئیس  دانشجو،  فرهاد 

جلسه وزیر علوم با ۶ نفر از رؤسای دانشگاه های تهران که اوایل سال 
جاری برگزار شده بود با اشاره به نبود بودجه لازم برای تغذیه دانشجویان 
بود:  کرده  عنوان  مهر  به  تغذیه  پیمانکاران  به  دانشگاه ها  بدهکاری  و 
دانشگاه ها در بحث تغذیه، گرفتاری زیادی دارند و قرار شده با توجه به 
اینکه تاکنون فقط ۵۰ درصد بودجه تغذیه دانشگاه ها پرداخت شده، ۵۰ 

درصد مابقی به زودی تخصیص یابد.
وی همچنین افزود: وزیر علوم در این رابطه اعلام کرد که برای پرداخت 
این بودجه به دانشگاه ها موافقت شده و تا پایان سال پرداخت می شود. 
هرچند این بودجه ها برای دانشگاه ها کارساز نیست و فقط در حد مسکن 

است.

حدود  طی  کرونا  سیر  اینکه  بیان  با  بهداشت  وزارت  درمان  معاون 
۱۰ روز گذشته، به صورت مداوم افزایش یابنده نبوده است، گفت: فعلًا 
پیش بینی از اینکه بخواهیم وارد یک موج جدید شویم یا افزایش جدی 

مبتلایان را داشته باشیم، نداریم.
دکتر سعید کریمی در گفت وگو با ایسنا، درباره روند ابتلا به کرونا در 
کشور، گفت: افزایش موارد کرونا در کشور قابل توجه نیست. البته که 
در طول زمان تغییرات و بالا و پایین شدن طبیعی است، اما آنطور نیست 
که وارد پیک جدیدی شده باشیم. موج هشتم بیماری در کشور تقریباً 
با  افزایش و کاهش موارد  تغییرات و  این  این حال  با  تمام شده است. 
جمعیت ۸۵ میلیونی جامعه طبیعی است. فعلًا انتظار نداریم که وارد پیک 

جدید شویم.
است، جدی  داده  رخ  در کرونا  مواردی که  افزایش  اینکه  بیان  با  وی 
نیست، گفت: اینطور نیست که بگوییم ورودی هایمان به طور جدی بالا 
رفته یا بستری هایمان به طور چشمگیری افزایش یافته است. ما روزانه 
آمار مراجعین کرونا به بیمارستان هایمان را داریم و در این زمینه افزایش 

فعلًا  بنابراین  است.  نیفتاده  اتفاق  جدی  بستری های  و  نداشتیم  جدی 
پیش بینی از اینکه بخواهیم وارد یک موج جدید شویم یا افزایش جدی 
مثال  به عنوان  اتفاق جدیدی رخ دهد.  اینکه  نداریم. مگر  باشیم،  داشته 
جهش جدیدی از ویروس رخ دهد و ... که تا به امروز خدا را شکر چنین 

موردی نداشتیم.
کریمی تاکید کرد: بنابراین تغییرات در آمار در کشوری که ۸۵ میلیون 
جمعیت دارد، طبیعی است. آنچه اهمیت دارد، سیر و روند کروناست. 
مداوم  به صورت  گذشته،  روز   ۱۰ و  هفته  یک  حدود  طی  کرونا  سیر 
افزایش یابنده نبوده است و آمار بالا و پایین داشته است. بر این اساس فعلًا 
از نظر کرونا انتظار بروز مشکل جدی نداریم. در عین حال بیمارستان های 

ما آمادگی کامل برای ارائه خدمت دارند.
وی گفت: در کشور ۱۵۶ هزار تخت بیمارستانی داریم و اکنون تعداد 
موارد اصلًا قابل مقایسه با امکانات مان نیست و خدمت رسانی به خوبی 
قابل انجام است. باید توجه کرد که ما در پیک های دشوار کرونا از پس 

خدمت رسانی برآمدیم و اکنون که شرایط بسیار بهتر است.

معاون درمان وزارت بهداشت:

 فعلًا انتظار بروز پیک جدیدی را نداریم

وزیر راه و شهرسازی گفت: طرح های در دستورکار این وزارتخانه با 
محوریت کریدور ساحلی جنوب کشور اجرایی می شود.

از  بهره برداری  مراسم  در  بذرپاش  مهرداد  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
داشت:  بیان  بندرلنگه  در  هرمزگان  شهرسازی  و  راه  طرح های حوزه 
دارد  طول  کیلومتر   ۸۰۰ و  هزار  یک  حدود  جنوب  ساحلی  کریدور 
که از چهار استان هرمزگان، سیستان و بلوچستان، بوشهر و خوزستان 
عبور می کند که هرمزگان بیشترین طول این مسیر را به خود اختصاص 

داده است.
در  کشور  جنوبی  ساحل  کریدور  از  کیلومتر   ۲۵ کرد:  اضافه  وی 
نیز گذشته  هفته  که  گرفت  قرار  بهره برداری  مورد  هرمزگان   استان 

۲۵ کیلومتر این مسیر در بوشهر به بهره برداری رسید.
کیلومتر   ۵۰ آینده  هفته  همچنین  کرد:  اظهار  شهرسازی  و  راه  وزیر 
پایان  تا  بهره برداری می رسد و درمجموع  به  بلوچستان  و  در سیستان 

سال جاری یکصد کیلومتر از این مسیر افتتاح خواهد شد.
بذرپاش اظهار امیدواری کرد: تا پایان دولت سیزدهم عملیات اجرایی 
احداث کریدور ساحل جنوبی کشور تکمیل می شود که سهم بسزایی 
خواهد  کشور  اقتصادی  زیرساخت های  افزایش  و  کالا  ترانزیت  در 

داشت.

وی درخصوص تکمیل زنجیره بزرگراهی کشور نیز بیان کرد: همچنین 
عملیات اجرایی احداث ۳۶ کیلومتر از مسیر بندرعباس به لار آغاز شد 
که به استان فارس منتهی می شود. این مسیر هم سهم قابل توجهی در 
ترانزیت و حمل و نقل دارد و یکی از اصلی ترین راه هایی که سوخت 

به مرکز کشور منتقل می شود، از این مسیر می گذرد.
وی گفت: هم اکنون ظرفیت های بزرگراهی، اجازه انتقال چنین حجمی 
از تردد را نمی دهد و احداث این مسیر کمک مؤثری برای ترانزیت 

سوخت و انتقال آن برای مصارف داخلی است.

وزیر راه و شهرسازی:


